
 

 

                                                    PROTOKÓŁ nr XLV/2018 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 25 kwietnia 2018 r. w godzinach 10:00 – 13:45  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De – Mezer 

5. Grzegorz Gorlo 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Zdzisław Koncewicz 

9. Karol Korneluk  

    10.  Kamil Lauryn 

    11.  Andrzej Łuczaj  

    12.Wojciech Malesiński    

    13.Józef Wiesław Murawko 

    14. Wojciech Pająk  

    15. Zdzisław Przełomiec 

    16. Anna Ruszewska  

    17. Sławomir Jan Szeszko 

    18. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

    19. Andrzej Turowski 

    20. Piotr Wasiukow  

 

Radni nieobecni: 

     1.  Zbysław Wojciech Grajek 

     2.  Stanisław Kulikowski 

     3.  Irena Bożena Schabieńska 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu.  

 

 



 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XLV sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- 

Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk,  

Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, 

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 20 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLIV/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 5 kwietnia   

2018 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  28 marca 2018 r.   

5. Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za rok 2017. Aneks do 

„Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za rok 2017”. Dane statystyczne 

z terenu miasta Suwałki. 

6. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za 2017 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta Miejskiego 

Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 



 

 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2017 r. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Miasta Suwałki. 

9. Informacja z realizacji Programu „Suwalska Rodzina Plus” za okres do 31.12.2017 r. 

10. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego  Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 

na 2019 r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2019 r. 

12. Informacja z konsultacji z mieszkańcami Suwałk projektu uchwały Rady Miejskiej                

w Suwałkach w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków 

życia mieszkańców miasta Suwałki. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do 

poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do wprowadzenia przez Miasto 

Suwałki zadań publicznych w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, powierzonych 

przez zainteresowane gminy. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do prowadzenia przez Miasto Suwałki 

zadań publicznych w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, powierzonych przez 

zainteresowane powiaty. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali 

mieszkalnych z zasobu mienia gminnego Miasta Suwałki. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości 

sprzedawanej Parafii Rzymskokatolickiej P.W. Św. Apostołów Piotra i Pawła                            

w Suwałkach. 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały w sprawie wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, kluby 

dziecięce lub zatrudniających dziennego opiekuna na terenie Miasta Suwałki. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie realizacji Programu 

wspierania rozwoju uczniów zdolnych „ Zdolny Suwalczanin”. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli                       

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018–2038.  



 

 

25. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

26. Wnioski i oświadczenia radnych. 

27. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLIV/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

5 kwietnia 2018 roku.   

      

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XLIV sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 24 kwietnia 2018 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XLIV/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został  jednogłośnie 

przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  28 marca 2018 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  28 marca 2018 roku została 

jednogłośnie przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za rok 2017. Aneks do 

„Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 

oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za rok 2017”. Dane 

statystyczne z terenu miasta Suwałki. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 kwietnia 2018 r. Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.  

Karol Korneluk poprosił o informacje na temat braków kadrowych w Policji. Poprosił o 

informacje na piśmie. 

Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  roczne sprawozdanie z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku 



 

 

publicznego za rok 2017. Aneks do „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego za rok 2017”. Dane statystyczne z terenu miasta Suwałki zostały przyjęte 

jednogłośnie. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad pkt. 6 

Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za 2017 rok. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 kwietnia 2018 r.  Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja  Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego zakresie 

ochrony przeciwpożarowej za 2017 rok została  jednogłośnie przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2017 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 9 do protokołu.  

Kamil Lauryn -  Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 10 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20  radnych,   

 przeciw       –   0 

  wstrzymał się      –   0 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLV/552/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego                             

i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2017 r. 

- stanowi załącznik nr 11 do protokołu 



 

 

Ad pkt. 8 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Miasta Suwałki. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa ocena była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 kwietnia 2018 r., Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego stwierdził, że Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Miasta 

Suwałki została  jednogłośnie przyjęta. 

Ocena stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Informacja z realizacji Programu „Suwalska Rodzina Plus” za okres do 31.12.2017 r. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 kwietnia 2018 r., Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego stwierdził, że Informacja z realizacji Programu „Suwalska Rodzina Plus” 

za okres do 31.12.2017 r.  została  jednogłośnie przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej          

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego  Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 

na 2019 r. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 kwietnia 2018 r.,  Komisji Kultury 

Sportu i Turystyki w dniu 16 kwietnia 2018 r, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w 

dniu 17 kwietnia 2018 r., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 18 kwietnia 2018 r, oraz 

Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 19 kwietnia 2018 r. Członkowie Komisji nie wnieśli 

uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i 

pytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego stwierdził, że  Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego  Budżetu Obywatelskiego jako części 

budżetu miasta na 2019 r. została przyjęta jednogłośnie. 

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu 



 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2019 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 15  do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 16 do protokołu. 

Bogdan Bezdziecki – Zastępca Przewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 17 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

–załącznik nr 18 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz –Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 19 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 20 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  19 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

Jednogłośnie została  podjęta  

 

Uchwała Nr XLV/553/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych                  

w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2019 r. 

- stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 12 

Informacja z konsultacji z mieszkańcami Suwałk projektu uchwały Rady Miejskiej                  

w Suwałkach w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy 

warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 kwietnia 2018 r., oraz Komisji 



 

 

Finansowo-Budżetowej w dniu 19 kwietnia 2018 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.  

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Wobec powyższego stwierdził, że  Informacja z konsultacji  z mieszkańcami Suwałk projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do 

poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki została  jednogłośnie przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia programu działań zmierzających 

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 23 do protokołu.  

Kamil Lauryn - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 24 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Otwarto dyskusję. 

Andrzej Łuczaj zaproponował aby w uchwale wprowadzić zmiany polegające na udzieleniu 

zniżek na przejazdy komunikacją miejska dorosłym mieszkańcom w wysokości 50%                       

( w projekcie uchwały zapisano 20-30% ). 

Czesław Renkiewicz poprosił o wskazanie skutków finansowych jakie taka zmiana spowoduje. 

Zbigniew R. De- Mezer stwierdził, że propozycja radnego Łuczaja to populizm i zapytał 

czemu wcześniej tego nie zgłosił kiedy trwały konsultacje projektu uchwały. 

Karol Korneluk poinformował o zgłoszonej przez siebie propozycji nieodpłatnej komunikacji 

miejskiej dla seniorów. Stwierdził, że pomimo nie uwzględnienia jego propozycji, uchwała 

powinna być przyjęta w przedłożonej formie, a zmian można dokonać później. 

Andrzej Łuczaj stwierdził, że opozycja nie ma wglądu w dokumenty finansowe i jest jej trudno 

wskazywać źródła finansowania. 

Czesław Renkiewicz poprosił aby zgłaszać poprawki po wskazaniu skutków finansowych. 

Prezydent jest przeciwny przyjęciu poprawki radnego Łuczaja bez wskazywania kwoty 

obciążenia budżetu. Dodatkowo poinformował o obecnie funkcjonujących zniżkach dla 

seniorów. Zaapelował o przyjęcie uchwały w przedłożonym kształcie. 

Grzegorz Gorlo podkreślił, że Klub PiS jest w pełni za zaproponowanym programem oraz , że  

jest to dobry kierunek polityki społecznej. Wniosek radnego Łuczaja nie może jednak być 

wnioskiem formalnym bez wskazania skutków finansowych. Skrytykował wypowiedź radnego 

De- Mezera  określając ją jako wypowiedź polityczną.  

Andrzej Łuczaj potwierdził wycofanie swojego wniosku i poprosił o podjęcie tematu na 

najbliższych posiedzeniach Komisji. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 



 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20 radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLV/554/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia 

mieszkańców miasta Suwałki 

- stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do wprowadzenia przez Miasto 

Suwałki zadań publicznych w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, powierzonych 

przez zainteresowane gminy. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały.                           

- załącznik nr 27 do protokołu.  

Anna Ruszewska-  Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

- załącznik nr 28  do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  20 radnych,   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLV/555/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

w sprawie przyjęcia do wprowadzenia przez Miasto Suwałki zadań publicznych               

w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, powierzonych przez                   

zainteresowane gminy. 

- stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

 

 

 

 



 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do prowadzenia przez Miasto 

Suwałki zadań publicznych w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, powierzonych 

przez zainteresowane powiaty. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 30 do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 31 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    20 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLV/556/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

w sprawie przyjęcia do prowadzenia przez Miasto Suwałki zadań publicznych                   

w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, powierzonych przez            

zainteresowane powiaty. 

                                         - stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

 

Ad pkt 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 33 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawia opinię Komisji - załącznik nr 34 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   20 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 



 

 

Uchwała Nr XLV/557/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

w sprawie nadania nazw ulicom 

- stanowi załącznik nr 35. do protokołu 

 

Ad pkt 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali 

mieszkalnych z zasobu mienia gminnego Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 36 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawia opinię Komisji - załącznik nr 37 do protokołu 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 38 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   20 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLV/558/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych z zasobu mienia     

gminnego Miasta Suwałki. 

- stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

 

Ad pkt 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości 

sprzedawanej Parafii Rzymskokatolickiej P.W. Św. Apostołów Piotra i Pawła                           

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 40 do protokołu.  

Czesław Renkiewicz dodał, że zapadły ustalenia z Biskupem Ełckim o zwrocie na rzecz Miasta 

Suwałki nieruchomości znajdującej się przy ulicy Kościuszki 6. Obiekt zostanie przeznaczony na 

żłobek miejski. 



 

 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 41 do protokołu 

Józef Wiesław Murawko-  Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 42 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   19 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLV/559/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanej Parafii 

Rzymskokatolickiej P.W. Św. Apostołów Piotra i Pawła w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 43 do protokołu 

 

Ks. Tadeusz Rynkiewicz podziękował radnym za podjęcie uchwały. 

Czesław Renkiewicz dodał, że decyzja Rady niestety spowoduje konieczność zmiany parafii, nad 

czym w szczególności Prezydent ubolewa. 

   

Ad pkt. 19 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Kamil Lauryn 

Radny zapytał o aktualne dane dotyczące stanu czystości wody w Zalewie Arkadia. Powodem 

zapytania jest obecność śniętych ryb i obawy radnego o bezpieczeństwo mieszkańców, którzy 

będą latem korzystali z miejskiego kąpieliska.  

Grzegorz Gorlo 

Radny poprosił o udostępnienie protokołu kontrolnego z kontroli Państwowej Inspekcji Pracy 

z Zespole Szkół nr 6 w Suwałkach. Dodatkowo radny poprosił o udostepnienie wniosków po 

przeprowadzonym audycie w tej jednostce i wyrażenie opinii Miasta o sytuacji jaka ma 

miejsce w tej placówce oświatowej. Według radnego sytuacja w ZS nr 6 staje się co raz 

bardziej napięta i wymaga pilnych działań.    

Jacek Juszkiewicz 

1. Radny zapytał czy jest zasadnym uznanie Marszałka Województwa Podlaskiego za 

współorganizatora Suwalki Blues Festival. Zdaniem radnego kwota 80 tyś. zł  dotacji 

Marszałka jest zbyt mała aby uznać go za współorganizatora i rodzi obawy, że marka festiwalu 

może zostać postrzegana jako marka białostocka a nie suwalska.  

2. Radny zapytał, czy w związku z prowadzoną budową hali widowiskowo – sportowej                

i zajęciem części terenu Eurocampingu, zostaną zabezpieczone inne miejsca pod pola 

namiotowe przeznaczone dla części gości przyjeżdżających na Suwalki Blues Festival. Radny 



 

 

zapytał również czy instalacja solarna do podgrzewania ciepłej wody na Eurocampingu             

w pełni zabezpiecza zapotrzebowanie na ciepłą wodę w tym obiekcie. 

3. Radny zapytał o skuteczność pozyskiwania środków zewnętrznych przez pracownika 

zatrudnionemu w tym celu przez Bibliotekę Publiczną w Suwałkach. Poprosił o podanie ilości 

złożonych wniosków o środki zewnętrzne w okresie od 2015 roku do chwili obecnej oraz czy 

nastąpił wzrost ilości pozyskanych środków w porównaniu do okresu przez rokiem 2015. 

Poprosił również o zestawienie wydatków poniesionych w związku z etatem, a pozyskanymi 

środkami. Radny poprosił aby w powyższych danych nie uwzględniać Midicentrum. Radny 

zapytał czy w planach jest budowa nowego budynku biblioteki.    

Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

Radny przedstawił swoje zaniepokojenie sytuacją jaka ma miejsce w Szkole Podstawowej       

nr 2 w Suwałkach. Według radnego Dyrekcja szkoły nieprawidłowo zarządza kadrą 

nauczycielską czego przykładem jest sposób rozwiązania stosunku pracy z  katechetką. Radny 

stwierdził, że sposób w jaki to zrobiono był wręcz nieludzki, a sytuację w szkole ocenił jako 

patologiczną wskazując na nepotyzm. 

Wojciech Malesiński 

Radny zapytał o powody zbyt długiego okresu czasu braku prawidłowego działania 

sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniach ulic Kościuszki /  Dwernickiego i Noniewicza / 

Waryńskiego. Radny zapytał o przyczynę awarii i wyjaśnienie dlaczego sygnalizacja nie 

została naprawiona w trybie pilnym.  

Tadeusz Czerwiecki 

Radny poruszył temat odprowadzania wód opadowych z terenu miasta. Stwierdził, że stawka 

za tą usługę jaką zaproponowało Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 

jest bardzo wysoka i zbliżona jest do poziomu stawki za odprowadzanie ścieków.  Radny 

dodał, że odprowadzanie wód jest zadaniem własnym gminy i do czasu wejścia w życie 

szczegółowych przepisów krajowych, koszty powinno wziąć na siebie Miasto Suwałki. Radny 

dodał, że tylko w Suwałkach sieć do odprowadzania wód deszczowych jest we władaniu 

podmiotu gospodarczego. 

Zbigniew Roman De- Mezer 

Radny poprosił Straż Miejską o przegląd suwalskich placów zabaw dla dzieci. Konieczność 

przeglądu wynika z prewencyjnej dbałości o bezpieczeństwo najmłodszych mieszkańców 

Suwałk. 

Wojciech Pająk 

1. Radny zgłosił problem nieprzystosowania budynku Centrum Informacji Turystycznej            

w Suwałkach do obsługi osób niepełnosprawnych poruszających się na wózkach 

inwalidzkich. Radny zapytał czy we wsparciu środkami PFRON można przystosować 

budynek do korzystania przez osoby niepełnosprawne. 

2. Radny zapytał o efekty powziętej uchwały Radny Miejskiej dotyczącej wsparcia SKS 

Wigry. Czy zamierzony skutek został zrealizowany? 

3. Radny zapytał o tegoroczne plany nasadzeń zieleni miejskiej oraz poprosił o wykaz miejsc 

które stanowią rezerwę miejsc do wprowadzenia zieleni w postaci tzn. „parków 

kieszonkowych„. 

 

 



 

 

Józef Wiesław Murawko 

1.  Radny zgłosił problem braku dostatecznej ilości miejsc parkingowych przy bloku przy 

ulicy Kowalskiego 23 B. 

2. Radny zgłosił propozycję zamontowania w Parku Konstytucji 3 Maja stolików do gry             

w szachy i warcaby. 

3. Radny zgłosił problem niewykorzystanych możliwości pełnego wykorzystania miejsc dla 

seniorów w Domu Dziennego Pobytu „ Kalinka”.  Według radnego problemem może być zbyt 

wysoka opłata za pobyt. Radny proponuje zwolnienie seniorów z opłat za pobyt. 

 

Ad pkt 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały w sprawie wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, kluby 

dziecięce lub zatrudniających dziennego opiekuna na terenie Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 44 do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 45 do protokołu 

Józef Wiesław Murawko –Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji -załącznik nr 46 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   18 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLV/560/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

sprawie zmian uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, kluby dziecięce lub zatrudniających 

dziennego opiekuna na terenie Miasta Suwałki. 

                                         - stanowi załącznik nr 47 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „ Zdolny Suwalczanin”. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 48 do protokołu.  



 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 49 do protokołu 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji -załącznik nr 50 do protokołu 

Otwarto dyskusję. 

Andrzej Łuczaj zgłosił błędy numeracji w projekcie uchwały. 

mec Wiesława Michalska odpowiedziała, że pod względem formalno- prawnym wszystko jest        

w porządku. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   19 radnych,   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLV/561/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

sprawie zmiany uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „ Zdolny Suwalczanin”. 

- stanowi załącznik nr 51 do protokołu 

Ad pkt 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli                    

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 52 do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 53 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  19 radnych,   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLV/562/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych                  

w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk. 

- stanowi załącznik nr 54 do protokołu 



 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 55 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   19 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta z autopoprawkami 

Uchwała Nr XLV/563 /2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

                                      w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r. 

                                            -stanowi załącznik nr 57 do protokołu 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018-2038. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 58 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   19 radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLV/564/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na                     

lata 2018-2038. 

-stanowi załącznik nr 60 do protokołu 



 

 

Ad pkt 25 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk oraz wskazane osoby - Ewa Beata Sidorek- Zastępca 

Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasz Kurzyna - Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk oraz 

Grzegorz Krysa- Zastępca dyrektora OSiR, Tomasz Drejer- Dyrektor ZDiZ                            

w Suwałkach.  

 

Kamilowi Laurynowi 

1. Grzegorz Krysa odpowiedział, że teren Zalewu Arkadia jest co raz  liczniej odwiedzany 

przez mieszkańców. Śnięte ryby są prawdopodobnie efektem zimy. W najbliższym czasie 

zostanie przeprowadzone badanie wody w Zalewie jak i w rzece. W ostatnim czasie 

zanotowano kilka przypadków stosowania zanęty wbrew zakazowi co mogło przyczynić się do 

ponownego zanieczyszczenia wody. Zostaną podjęte wszelkie możliwe działania aby 

kąpielisko miejskie w okresie letnim było dostępne.   

Grzegorzowi Gorlo 

Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że od jesieni ubiegłego roku w Zespole Szkół nr 6 

prowadzone są działania kontrolne po doniesieniu przez jednego z pracowników                                

o niewłaściwym wydatkowaniu środków z funduszu socjalnego. Po doniesieniu została 

przeprowadzona kontrola przez Wydział Oświaty. Po kontroli została podjęta decyzja                     

o przeprowadzeniu audytu, który odbył się głównie pod kątem wydatkowania środków                   

z Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych. Wnioski z audytu zostały skierowane do 

Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych w Białymstoku i obecnie oczekuje się na 

roztrzygnięcie.  Głównym zarzutem był brak konsultacji wydatkowania środków z funduszu 

socjalnego ze związkami zawodowymi. Również Państwowa Inspekcja Pracy na wniosek 

pracowników przystąpiła do kontroli. Kontrola jest w toku stąd nie można jeszcze przedstawić 

wniosków pokontrolnych. Wiele do życzenia pozostawiają nienajlepsze stosunki pomiędzy 

pracownikami szkoły, Radą Pedagogiczną a Panią Dyrektor. W jednej z tych spraw, na wniosek 

jednego z nauczycieli, Policja prowadzi postepowanie wyjaśniające. 

Jackowi Juszkiewicz 

1. Prezydent odpowiedział, że obowiązują określone zasady gospodarowania środkami 

publicznymi którymi dysponuje Marszałek Województwa Podlaskiego i jedyna możliwość 

pozyskania środków to przyjęcie Urzędu Marszałkowskiego na organizatora lub 

współorganizatora. Miasto Suwałki zabiega o każdą kwotę wsparcia, która powoduje mniejsze 

uszczuplenie budżetu miasta po stronie wydatków. Budżet tegorocznej edycji festiwalu to 

1mln. 700 tyś. złotych. Marka festiwalu należy do Suwałk, Suwalszczyzny          i Województwa 

Podlaskiego. Znak festiwalu jest znakiem zastrzeżonym przez Miasto Suwałki. Zdaniem 

Prezydenta Miasto nie rozmienia się na drobne, nie ma zagrożenia dla marki festiwalu, a każde 

wsparcie tego przedsięwzięcia wymaga pochylenia i podziękowania. 

2. Prezydent odpowiedział, że w związku z budową hali uszczuplono pole namiotowe.                

W związku z tym przygotowano pod pole namiotowe teren przylegający do stadionu 

lekkoatletycznego. Teren posiada pełną infrastrukturę techniczną pozwalającą na pełnienie 

takiej funkcji.   



 

 

Grzegorz Krysa odpowiedział, że instalacja solarna na Eurocampingu w pełni zabezpiecza 

zapotrzebowanie na ciepłą wodę niezbędną na obsługę gości. Dodał również, że OSiR dokonał 

przeglądu urządzeń siłowni plenerowej i placu zabaw, wykonał prace konserwacyjne                        

i przygotował teren do korzystania przez mieszkańców. 

3. Prezydent odpowiedział, że plany budowy bądź zmiany siedziby w celu stworzenia 

nowoczesnej miejskiej biblioteki publicznej są analizowane. Z wiedzy posiadanej przez 

Prezydenta, w związku z zatrudnieniem pełnomocnika ds. pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych, ilość pozyskiwanych środków finansowych wzrosła. Dokładne dane zostaną 

pozyskane i przedstawione radnemu po ich opracowaniu przez Bibliotekę Publiczną.   

Zdzisławowi Stanisławowi Ścięgajowi 

Prezydent odpowiedział, że nie będzie wypowiadał się w tej sprawie ponieważ był to spór 

pomiędzy pracownikiem a pracodawcą wewnątrz podmiotu. Ewa Sidorek dodała, że 

pracownik został zwolniony z powodu braku godzin dydaktycznych i cofnięcia misji przez            

ks Biskupa. Pani katechetka przegrała spór sądowy w swojej sprawie- wyrok jest prawomocny. 

Trudno jest odnosić się do spraw około personalnych. Dyrektor prowadzi politykę zatrudnienia, 

a urzędnicy nie mają wiedzy na temat stosunków i relacji około rodzinnych. Aby wyjaśnić 

sytuację w SP nr 2 zorganizowano tam posiedzenie Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach gdzie nikt nie podniósł tematów. 

Wojciechowi Malesińskiemu 

1. Tomasz Drejer poinformował, że awaria sygnalizacji na skrzyżowaniu Kościuszki/ 

Dwernickiego została spowodowana wypadkiem samochodowym, gdzie pojazd uszkodził 

maszt sygnalizacji świetlnej oraz pośrednio element sterowania. Niestety, niefortunnie do 

zdarzenia doszło w okresie świątecznym i nie można było podjąć natychmiastowej reakcji na 

awarię.  Konserwator musiał zamówić elementy u producenta, stąd wydłużył się okres naprawy. 

Awaria na skrzyżowaniu Noniewicza/ Waryńskiego powstała w wyniku zwarcia kabla 

ułożonego pod ziemią, który w przeszłości nie został prawidłowo zabezpieczony podczas prac 

remontowych w obrębie skrzyżowania. Lokalizacja miejsca uszkodzenia była niezwykle 

trudna, stad taki okres usunięcia awarii. 

Tadeuszowi Czerwieckiemu 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że nowe Prawo Wodne wprowadziło w kraju wiele bałaganu. 

Wiele podmiotów nie może się w tym odnaleźć. Spółka Wody Polskie nie odpowiada na 

zapytania interpretacyjne. Suwałki są jednym miastem w województwie podlaskim gdzie sieć 

deszczowa została przekazana do spółki. Jest to rozwiązanie stosowane przez wiele miast w 

Polsce. W Suwałkach ten model się sprawdził czego efektem jest utrzymywanie sieci 

deszczowej w dobrym stanie i jej dalszy rozwój. PWiK    w Suwałkach jest właścicielem sieci 

i za jej używanie pobiera opłaty. Należy podkreślić, że nie ma obowiązku korzystania z sieci. 

Można wody deszczowe i roztopowe rozsączać na własnym terenie. Część opłaty jaką będzie 

pobierało PWiK zostanie odprowadzona do spółki Wody Polskie. Pozostała część opłaty to 

koszty utrzymania sieci, które musza być na bieżąco ponoszone. Sieć deszczowa nie może być 

finansowana ze środków pochodzących z zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie ścieków.  

Zbigniewowi Romanowi De- Mezer 

Prezydent odpowiedział, że w temacie wiosennego przeglądu porządkowego miasta zostało 

już wiele zrobione, co nie oznacza, że wszystko już zostało sprawdzone. Straż Miejska oraz 



 

 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego zostali w tym temacie wyczuleni i w miarę 

potrzeb będą interweniować. 

Wojciechowi Pająkowi 

1. Łukasz Kurzyna poinformował, że w tym roku już nie ma możliwości otrzymania dotacji    

z PFRON. Przystosowanie budynku Centrum Informacji Turystycznej do korzystania osób 

niepełnosprawnych poruszających się na wózkach inwalidzkich jest możliwe jedynie w części 

parterowej budynku. Przystosowanie piwnicy łączyłoby się z koniecznością montażu windy co 

jest technicznie niemożliwe. Konieczne jest opracowanie dokumentacji technicznej tego 

przedsięwzięcia. Ze względów proceduralnych i technicznych nie da się przeprowadzić 

przystosowania w tym roku. 

2. Prezydent poinformował, że na nagrody na podstawie dotychczasowych przepisów, zostało 

przekazane klubowi dodatkowe 130 tysięcy złotych. Nowa uchwała Rady Miejskiej jest 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego i po wejściu w życie, na 

jej podstawie, będziemy oczekiwać na wnioski Zarządu SKS Wigry dotyczące przyznania 

stypendiów. W drugim tygodniu maja powinno rozpocząć się podpisywanie umów 

stypendialnych z zawodnikami Wigier. Dodatkowo, miejskie spółki przekazały w całości 

przewidziane do końca roku środki finansowe w ramach umów sponsorskich.     W niedalekiej 

przyszłości, Miasto zamierza objąć pakiet mniejszościowy akcji spółki Wigry co również 

pozwoli na pewien zastrzyk finansowy do klubu. W niedługim czasie zostaną jasno 

sprecyzowane zasady i kwoty wsparcia dla klubu. Zostaną zgłoszone następujące propozycje. 

W przypadku gry w I lidze, planowana roczna kwota wsparcia to 2 mln. złotych plus 500 tyś. 

złotych na utrzymanie stadionu. W przypadku gry w Ekstraklasie kwota dotacji może zostać 

nieznacznie zwiększona. W przypadku spadku do II ligi wsparcie zostanie stosownie 

zmniejszone. Klub zostanie jasno zobligowany do poszukiwania sponsorów aby zabezpieczyć 

drugą połowę kosztów funkcjonowania. 

3. Prezydent poinformował, że dodatkowa zieleń jest niezwykle potrzebna miastu stąd są 

poddane analizie dwie ewentualne lokalizacje nowych terenów zielonych na deficytowym pod 

względem zieleni Osiedlu Północ. Pierwsza to teren w rozwidleniu ulic Reja i Pułaskiego                   

a drugi to teren za Komendą Miejską Policji przy ulicy Świerkowej. 

Tomasz Drejer dodał, że ZDiZ nie ograniczy się do 50 nasadzeń drzew w tym roku. Ta liczba 

wynika z obowiązku w wyniku decyzji administracyjnych. Plan na ten rok to 4000 sztuk drzew. 

Dodał, że w parku Konstytucji 3 Maja nastąpi gruntowna długofalowa wymiana drzewostanu.  

 

Józefowi Wiesławowi Murawko 

1. Łukasz Kurzyna odpowiedział, że przy budynku przy ulicy Kowalskiego 23B nie ma 

miejsca na zlokalizowanie nowego parkingu. Budynek jest zarządzany przez ZBM TBS                      

w Suwałkach i temat ten był już wcześniej analizowany ze skutkiem negatywnym. 

Prawdopodobnie zostanie stworzone kilka dodatkowych miejsc parkingowych na terenach  

najbliższej okolicy Kowalskiego 23B.   

2. Prezydent odpowiedział, że istniejące w mieście stoliki do gry w szachy nie cieszą się dużym 

zainteresowaniem. W związku z tym nie ma sensu wprowadzania nowych elementów 

architektonicznych do parku gdzie tego typu instalacje w innych miejscach nie spełniły 

oczekiwanego zainteresowania przez mieszkańców.  



 

 

3. Prezydent odpowiedział, że dostrzega problem niewykorzystanych wolnych miejsc                

w Domu Dziennego Pobytu „Kalinka”. Na chwilę obecną na 15 miejsc wykorzystanych jest 7. 

Przyczyną takiego stanu może być zbyt słaba promocja ze strony Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Suwałkach lub zbyt wysokie opłaty za pobyt. Jeśli jest to bariera ekonomiczna to 

temat zostanie poddany głębszej analizie celem ewentualnego obniżenia kosztów. 

 

Ad pkt 26 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Zbigniew R. De- Mezer poinformował o wpłynięciu skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej 

nr 2 w Suwałkach. Poprosił wszystkie osoby posiadające jakiekolwiek informacje w na temat 

sytuacji w SP nr 2 o przekazanie tych informacji do zespołu kontrolnego Komisji Rewizyjnej. 

 

Czesław Renkiewicz  zaprosił na miejskie obchody najbliższych świąt państwowych.  

 

Ad. pkt 27  

Zamknięcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec przyłączył się do życzeń świątecznych złożonych przez Prezydenta 

Miasta. Poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień 30 maja 2018 r. o godz. 10:00 

w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

Przewodniczący zamknął XLV sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.              

 

               

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


